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Protokoll fört vid pensionärsrådets 

sammanträde den 7 juni 2016 

 

§ 1.  Sammanträdets öppnande och godkännande av 

dagordningen 

Ordförande hälsade alla välkomna till sammanträdet. Dagordningen 

godkändes. 

 

§ 2. Presentation  

Pensionärsrådet och tjänstemännen från stadsdelen presenterade sig. 

Marja Kammouna och Gunilla Olsson träffade pensionärsrådet för 

första gången.  

 

Marja Kammouna började arbeta på förvaltningen den 16 maj och 

är avdelningschef för äldreomsorgen. Avdelningen består av både 

beställarenheten äldre och äldreomsorgens utförare i egen regi. 

 

Gunilla Olsson är administrativ sekreterare på förvaltningen och 

genomför bl.a. äldreomsorgens verksamhetsuppföljningar.  

 

§ 3.  Utseende av justerare 

Bertil Andersson och Anne-Marie Bergström.  

 

§ 4.  Anmälan av protokoll 

Pensionärsrådet har lämnat följande synpunkter på protokollen. 

 

a) Pensionärsrådets protokoll 2016-05-10 

 

Rapport från förtroenderåd 

Vårlunchen på Trekantens servicehus blir den 8 juni och inte den 24 

maj. 

 

b) Rådet för funktionsnedsättning 2016-05-12 

 

Besök från trafikkontoret 

Pensionärsrådet anser att trafikkontoret borde ändra sin 

prioriteringsordning när det gäller snöröjningen och prioritera 

gångbanor och trottoarer först. Detta på grund av det stora antalet 

fotgängare som råkar ut för halkolyckor. Kostnaderna för 

halkolyckor är orimligt stora. 

 

c) Kommunstyrelsens pensionärsråd 2016-05-10 

 

Pensionärsrådet önskar att protokollen skulle vara fylligare och 

innehålla mer information om de frågor och synpunkter som tas upp 

i kommunstyrelsens pensionärsråd. 

 

d) Stadsdelsnämndens sammanträde 2016-05-19 
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Protokoll fört vid pensionärsrådets 

sammanträde den 7 juni 2016 

 

 

Ändringar inom Axelsbergs vård- och omsorgsboende 

Nämnden har beslutat att Eternellens dagverksamhet ska flyttas till 

Solkattens dagverksamhet på Fruängsgårdens servicehus. 

Pensionärsrådet undrar varför förvaltningen inte har gjort en 

konsekvensanalys av hur detta kommer att påverka brukarna. Marja 

Kammouna svarar att en konsekvensanalys kommer att göras före 

flytten som ännu är på planeringsstadiet. 

 

§ 5.   Kvarstående frågor och uppdrag 

 

Medicinsk fotvård 

Förvaltningen anser liksom pensionärsrådet att medicinsk fotvård 

ska kunna erbjudas på Trekantens servicehus. Förvaltningen 

undersöker detta närmare och avser att se över avtalet. 

 

Avlastning 

Axelsbergs korttidsboende kommer succesivt att omvandlas till 

permanenta platser för somatisk vård. Axelsbergs vård- och 

omsorgsboende har kö till permanenta platser för somatisk vård. 

Fruängsgårdens vård- och omsorgsboende har 6 tomma lägenheter 

som det inte är någon kö till. De kommer att omvandlas till 

korttidsplatser för personer med demenssjukdom. 4 personer från 

korttidsboenden utanför stadsdelen kommer att flytta dit. De väntar 

nu på att få god man. 

 

Korttidsboende omfattas inte av valfriheten på samma sätt som 

vård- och omsorgsboende gör. Stadsdelen kommer att ha platser 

både för somatiskt sjuka och personer med demenssjukdom. Nu 

finns det enbart korttidsplatser för somatiskt sjuka i stadsdelen. 

 

Information till enhetscheferna om brandprevention/spisvakt 

Pensionärsrådet föreslår att kommunen informerar om 

brandprevention i dagspressen.  

 

Förvaltningen föreslår att frågan tas upp på Brottsförebyggande 

rådet/ ”Tryggare äldre”. 

 

Frågan tas också upp på äldreomsorgens ledningsgrupp den 21 juni. 

 

Utbildning för pensionärsrådet 

Pensionärsrådet vill ha information/utbildning inom olika områden 

som de behöver veta mer om. Önskemålet är att träffas under en 

heldag med paus för lunch. Pensionärsrådets förslag på frågor är:  
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Protokoll fört vid pensionärsrådets 

sammanträde den 7 juni 2016 

 

 Redogörelse för Äldreförvaltningens, Äldrenämndens och 

Äldreomsorgens olika verksamhets - och ansvarsområden 

och deras samverkan. 

 

 Information om budgetprocessen, hur gör man bedömningar 

och avvägningar av det som gäller pensionärer och andra 

grupper? 

 

 Planering för boenden i stadsdelen. Hur ser planeringen ut i 

stadsdelen vad gäller byggande av olika slag av bostäder för 

äldre. Finns det någon form av äldreboendeplan?  

 

 Demensvården, hur sköts den på stadsdelens äldreboenden 

och hos de dementa som bor kvar i sitt hem? Hur ser 

värdegrunden ut? Pensionärsrådet skulle vilja göra ett 

studiebesök på ett privat demensboende. 

 

 Önskemål om att någon representant från 

Överförmyndarnämnden informerar om vilka regler som 

gäller god man och förvaltare. 

1  

  

Stadsdelsförvaltningen återkommer med ett förslag. 

 

Studiebesök på Fruängsgårdens servicehus 

Pensionärsrådet önskar göra ett studiebesök på Fruängsgårdens 

servicehus för att få en inblick hur situationen ser ut för dem som 

bor där och hur omsorgen fungerar. Diskussion förs om hur 

studiebesöket ska läggas upp men inget beslut om detta fattas nu. 

 

Pensionärsrådets arbetsformer 

Pensionärsrådet diskuterar hur de skulle kunna ändra sina 

arbetsformer så att de arbetar mer konkret och aktivt och diskuterar 

hur man kan hitta en modell för att få kontakt med alla pensionärer i 

stadsdelen och inte bara de ca 40 % som är medlemmar i någon av 

pensionärsorganisationerna. Pensionärsråden i Bromma och 

Kungsholmen har gjort mer omfattande undersökningar då de ringt 

alla 80-åringar i respektive stadsdelar och frågat hur de upplevde 

hemtjänsten.  

 

Pensionärsrådet kontaktar pensionärsråden i Bromma och 

Kungsholmen för mer information. 
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Protokoll fört vid pensionärsrådets 

sammanträde den 7 juni 2016 

 

§ 6. Aktuell information från förvaltningen 

 

Marja Kammouna berättar om stadsdelens arbete med att utveckla 

demensvården. Stadsdelen samverkar med vårdcentralerna och 

hemtjänstföretagen för att upptäcka demens så tidigt som möjligt.  

 

Utvecklingen av demensvården diskuteras i gruppen ”Bättre 

samverkan, Bättre liv”, där bland annat geriatriken och KS 

medverkar. Mycket kompetens finns samlad i gruppen.  

 

§ 7. Ärenden till stadsdelsnämnden 

 

Tertialrapport 1 

Pensionärsrådet frågar vem som skriver tertialrapporten. Anneli 

Rydström berättar att olika personer skriver under olika mål.  

 

Pensionärsrådet frågar om målet med att tryggare boende säkras. 

Marja Kammouna berättar att stadens revision kontrollerar hur 

förvaltningen uppfyller det målet. Mer information om detta 

kommer i tertialrapport 2.  

 

Ärende nr 7, verksamhetsbidrag till Fenix 

Pensionärsrådet ställer sig bakom förvaltningens förslag att minska 

verksamhetsbidraget till Fenix till 50 000 kr. Detta med tanke på att 

Fenix i stor utsträckning vänder sig till personer som bor utanför 

stadsdelen. 

 

Ärende nr 8, utveckling av hemtjänst 

Pensionärsrådet hade några frågor angående utvecklingen av 

hemtjänsten och biståndsbedömningen som förvaltningen svarade 

på.  

 

Välfärdsteknik, som man kan ansöka om är t.ex. trygghetslarm. 

 

Stadsdelsförvaltningens nya äldreomsorgsavdelning innefattar både 

beställarenheten och utförarna. 

 

Beställar-utförarmodellen finns kvar. På beställarenheten utreder 

biståndsbedömarna ansökningar och beslut om vad som ska beviljas 

fattas. Sedan skickas en beställning till utföraren som tillsammans 

med brukaren kommer överens om hur hjälpen ska genomföras. 

 

När det gäller serviceinsatser så förbereder förvaltningen en 

upphandling av tvättservice inom hemtjänsten.  
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Protokoll fört vid pensionärsrådets 

sammanträde den 7 juni 2016 

 

§ 8. Rapport från förtroenderåden 

 

Trekantens servicehus, Eiwor Arthursson: Den 8 juni blir det 

vårlunch på Trekantens servicehus. Resturangen tar 110 kr för 

lunchen och förtroenderådet subventionerar den med 50 kr. 

Förtroenderådet kommer att bidra med midsommartårta. 

 

Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Den 19 maj 

anordnade förtroenderådet en sillunch. 

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Valter Lund: Förtroenderådet 

förbereder Midsommarfirande den 22 juni.  

 

§ 9. Frågor till nämndens gruppledare den 9 juni 

Pensionärsrådets frågor/diskussionsämnen har skickats till 

nämndens gruppledare inför mötet. 

 

§ 10. Övriga frågor 

 

Hövdingagården 

Hövdingagården används till pensionärsverksamhet och av skolan 

och ungdomsgården. Avtalet med ungdomsgården löper ut och 

verksamheten övergår till drift i kommunal regi. Detta kommer inte 

att påverka pensionärsverksamheten. 

 

Förvaltningen och pensionärsrådet anser att den verksamhet som 

bedrivits av SeniorNet är av stor betydelse och därför bör finnas 

kvar på Hövdingagården i den form som kan bli aktuell. 

 

Anslagstavlor 

Ett medborgarförslag från PRO Hägersten har inkommit angående 

anslagstavla i stadsdelen. Anslagstavlan i Axelsberg är inte bra 

placerad. Förvaltningen kan åtgärda detta. Anneli Rydström ber 

dem att markera ut på en karta var de anser att anslagstavlan ska 

placeras, så att det blir rätt.  

 

§ 11. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 16 augusti, start med 

förmöte kl.9:00. 

 

§ 12. Sammanträdet avslutas 

Sammaträdet avslutas och deltagarna äter en gemensam lunch på 

Trekantens servicehus. 

 

 


